
Zpráva z činnosti chovatelského kolegia v roce 2022 

 

Po dvou letech byl rok 2022 konečně „normální“  a mohly tak bez omezení proběhnout všechny 
naplánované chovatelské akce. Počet členů chovatelského kolegia se snížil na pět poradců chovu, protože 
ke konci roku 2021 ukončila na vlastní žádost práci poradce chovu paní Gabriela Miksová, které tímto ještě 
jednou děkuji za dlouholetou práci pro klub.   

Chovatelské kolegium v průběhu roku komunikuje především on-line. Schůzka chovatelského kolegia byla 
naplánovaná pouze jedna a to na 4. 6. 2022 v Přerově. Hlavním programem byla změna povahového testu a 
navazující změny v bonitačním řádě. Poradci chovu a členové výboru na cvičišti v Přerově vyzkoušeli 
s nástřelovými psy navrhované změny povahového testu. Povahový test a bonitační řád se pak upravil do 
konečné podoby znění, jak byl později předložen ke schválení členům na členské schůzi. Členské schůzi 
byly předloženy i důvody, proč chovatelské kolegium ke změnám přistoupilo a proč doporučuje členům 
schválit novou úpravu povahového testu a bonitačního řádu.  

Členská schůze dne 25. 9. 2022 nový Bonitační řád a povahový test schválila, změny tak budou platit od 
bonitací v roce 2023. 

V průběhu roku 2022 chovatelské kolegium řešilo mimo běžné činnosti poradců chovu pouze: 

 Žádost Ing. Nováka o schválení výhledové koncepce a organizaci chovu, vč. výjimky z ChŘ.  

- Členové CHK se shodli na tom, že není v kompetenci chovatelského kolegia schvalovat 
chovatelům jejich koncepci chovu. Z tohoto důvodu nebylo o této žádosti ani hlasováno. Pokud 
Ing. Novák pošle žádost o povolení konkrétní výjimky, bude ji CHK projednávat. 

 Informaci od poradkyně chovu Italského hovawart klubu, že negativní výsledek vyšetření na 
degenerativní myelopatii (DM), který máme u chovného psa BillyRoy Awedante zveřejněný v 
klubové databázi, neodpovídá skutečnosti. 

- Na základě zjištěných informací jsem z pozice HPCH odeslala Kárné komisi HwK ČR žádost o 
prošetření, zda jednáním majitele psa došlo k porušení chovatelské etiky a poškození dobrého 
jména klubu. Kárná komise dne 22. 9. 2022 svým rozhodnutím udělila pozastavení chovnosti 
psa BillyRoy Awedante na dobu 1 roku, tedy do 30. 9. 2023. 

 
Na vlastní žádost ukončuje k 31. 12. 2022 práci kontrolora vrhu paní Květoslava Valušová. Děkuji ji za 
dlouhodobou práci pro klub, ať už to bylo v minulosti ve funkci hlavní poradkyně chovu, poradce chovu nebo 
posledních pár let jako kontrolor vrhu.  
 
Rok 2023 je z pohledu členů a zvláště pak chovatelů důležitý, protože je rokem volebním a bude se volit 
nový hlavní poradce chovu. V kompetenci HPCH je jmenování poradců chovu a tím i složení chovatelského 
kolegia.  
 
Na funkci hlavního poradce chovu znovu kandidovat nebudu, proto bych na závěr zprávy chtěla poděkovat 
všem poradcům chovu a kontrolorům vrhu za jejich práci pro chovatele a členy klubu, kterou vykonávají sice 
dobrovolně, ale někdy na hranicích svých časových, psychických i fyzických možností.  
 
 
 
Hana Jemelková, hlavní poradce chovu 


